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Vragen van het lid Van Gerven (SP)
aan de minister van Volksgezondheid,
Welzijn en Sport over
symptoomreclame. (Ingezonden
2 September 2009)

1
Wat is uw mening over het onderzoek
van Radar waarin flatulentie als
nieuwe ziekte wordt gepromoot en
bent u met Radar van mening dat het
zeer zorgwekkend is hoe makkelijkje
een nepziekte kunt promoten?1

2
Erkent u dat symptoomreclames en
dergelijke websites als
erectiestoornis.nl, plastest.nl en
maagzuur.nl aanzetten tot meer
medicijngebruik, en tot onnodig en
wellicht zelfs gevaarlijk
medicijngebruik? Zo nee, waarom
niet? Zo ja, welke maatregelen gaat u
nemen?

Wat zijn de uitkomsten van uw
gesprekken met Stichting Code
Geneesmiddelenreclame (CGR),
Keuringsraad Openlijke Aanprijzing
Geneesmiddelen (KOAG) en Inspectie
die u de Kamer toezegde te gaan
voeren omdat u de toename van
symptoomreclame ongewenst en
zorgelijk vond?2

Wanneer gaat u de Kamer melden
wat u hier effectief aan gaat doen?2

Wat vindt u van de uitkomsten van
gezonde scepsis van Nederlands
Instituut voor Verantwoord
Medicijngebruik (DGV) naar het
informatieaanbod op internet,
waaruit blijkt dat van de 32
onderzochte websites betreffende
receptgeneesmiddelen er 23 in strijd
zijn met de CGR/richtlijnen of
Geneesmiddelenwet?3

6
Wat gaat u precies doen met de
aanbevelingen 1 t/m 6:1) verplichte
melding dat het om de website van
de fabrikant van het geneesmiddel
gaat, 2) terughoudendheid bij het
noemen van receptgeneesmiddelen
3), preventieve toetsing zeker
wanneer het om
receptgeneesmiddelen gaat, 4)
strikter en actiever toezicht op
naleving van de wetgeving en
CGR/richtlijnen, 5) het ontwikkelen
van een publiekscampagne en 6)
verder onderzoek naar het aanbod en
de activiteiten van de farmaceutische
industrie op internet en onderzoek
naar de mate waarin
geneesmiddelengebruik toeneemt
door dit soort sites?

Bent u alsnog bereid aanbeveling 21
uit de initiatiefnota Kant4 uitte
voeren, namelijk aanscherping van de
regels voor symptoomreclame,
bijvoorbeeld door wettelijk het
onderscheid tussen reclame en

voorlichting regelen, waardoor
symptoomreclame effectief kan
worden bestreden?

8
Deelt u de mening dat
symptoomreclame zoveel mogelijk
uitgebannen moet worden, wilt u zich
daar ook in Europa voor inzetten?
Zo ja, wat gaat u doen?

9
Weet u wat andere Europese landen,
zoals Groot-Brittannie, ondernemen
tegen de (toename van)
symptoomreclame, en kunt u de
Kamer hierover inlichten? Bent u van
mening dat een verbod niet zonder
Europa mogelijk is? Zo ja, wilt u zich
hiervoor in Europa inzetten,
bijvoorbeeld in de gesprekken over
het geneesmiddelenpakket?

1 Radar, 31 augustus 2009Trouw, 1 September
2009.
2 Kamerdebat 1 juli j l . nav het algemeen
overleg van 25 juni jl. over het
geneesmiddelenbeleid.
3 www.gezondescepsis.nl
4 Initiatiefnota Kant, 30 482 plus, amendement
Kant bij behandeling Geneesmiddelenwet
(29 359, nr. 48) en Motie Van Gerven (29 477,
nr. 97).
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